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Verslag van Wadvaardersdag en Algemene Leden Vergadering
27 januari 2024  te Harlingen
Versie: definitief concept
Datum: 30 januari 2024
Opsteller: Michiel Firet met ondersteuning Robbert van der Eijk

Ochtend en workshops
Rob Leemans opent exact 10:00 de bijeenkomst. Er hebben zich 300 mensen voor vandaag ingeschreven.
Arjen Mintjes, directeur van de Maritieme Academie heet ons welkom en nodigt ons van harte uit de
volgende keer, 2026, na het jubileumjaar, weer van de partij te zijn. Dan in het nieuwe gebouw. Arjen geeft
Rob een speldje van de academie als waardering voor de prettige samenwerking en de lange relatie tussen
de vereniging en de academie.
Aansluitend spreekt Rob de vergadering toe. In afwijking tot voorgaande jaren houdt hij nu wel een
'jaarrede'. Ook om het einde van zijn periode als voorzitter te markeren. Rob benadrukt dat de Erecode
voor de vereniging belangrijk is. Als wij op de Waddenzee goed gedrag vertonen, dan is dat een krachtig
argument verdere regelgeving te voorkomen. Onderhoud en promotie van de Erecode gaat naar Merk
Fryslân als onderdeel van het plan ambassadeurschap Wadden. Verder gaat Rob in op verschillende
bedreigingen voor de Waddenzee zoals de scheepvaart boven de Waddeneilanden en de extra ruimte die
Defensie voor oefenen in Nederland nodig heeft. De vereniging komt op voor het belang van vrij en
verantwoord varen op de Waddenzee. Op gepaste wijze reageert het bestuur op dit soort ontwikkelingen,
soms schriftelijk, vaak in gesprekken. Zo hebben we de brief van de Waddenvereniging tegen gasboringen
ondertekend. En samen met anderen het convenant getekend over het voorkomen van gebruik van plastics.
De vereniging wordt in netwerken gezien en gewaardeerd. Er wordt een appel op de vereniging en de leden
gedaan om te helpen met monitoring. O.a. het doorgeven van bruinvissen. Meer informatie volgt. Verder
staat een goed toezicht en goede handhaving op de agenda. Misschien kunnen leden daarbij zelfs een wat
meer formele taak krijgen. Wordt verkend, vanuit de gedachte dat naast goed gedrag, adequaat toezicht en
handhaving verdere beperkingen voorkomen. Mits de leden daar vanmiddag mee akkoord gaat is dit de
laatste 'rede' van Rob als voorzitter.
Vervolgens geeft Leo Kroon een waardevolle presentatie over het weer dat we op de Wadden kunnen
ondervinden. Enkele noties uit zijn presentatie. In het Waddengebied is het, met name in zomer en najaar,
warmer in de nacht. In juli en augustus is de watertemperatuur van de Waddenzee en de Noordzeekustzone
regelmatig boven de 20C. Ook het aantal uren zonneschijn is in het Waddengebied hoger dan elders in
Nederland. Maar de toename van het aantal zonuren komt ook door het proces van global brightning. Zoals
wel bekend is de wind in het Waddengebied sterker dan elders. Een goede bron voor windvoorspelling zijn
de gribfiles die door de Universiteit van Twente dagelijks worden gepubliceerd
(https://www.euroszeilen.utwente.nl/weer/grib/). In hoge resolutie voor de komende 48 uur. Op vragen uit
het publiek: Windturbines draaien op grotere hoogte, ze hebben enige invloed op het weer omdat ze
luchtlagen een beetje mengen. Ook kunnen zich achter een windmolenpark wolken vormen, of juist
oplossen. In tegenstelling tot een regenboog bestaat een mistboog uit mist- in plaats van regendruppels.
Dat geeft een andere verstrooiing van het licht, geen kleurschakering. Als weer-app op de telefoon is Leo
gecharmeerd van Windy; goed voor windinformatie, hoge resolutie.
Marleen Maarleveld van het Netwerk Waterrecreatie komt de trofee weer inleveren. Er blijft een lege plek
achter bij hun op kantoor. De trofee heeft geïnspireerd qua inhoud en netwerk. Het netwerk heeft aan de
trofee een klein zeilbootje toegevoegd en het logo van het netwerk als inspiratie om kennis te delen. De
trofee gaat nu naar Jan Metselaar en de gemeenschap van Den Oever. Rob heet Jan en wethouder Robert
Leever van de gemeente Hollands Kroon van harte welkom. Voor de vereniging is de inzet van Jan voor Den
Oever en breder de Waddenzee niet onopgemerkt gebleven. Vandaar de trofee. Jan geeft aan blij verrast te
zijn met deze aandacht. Hij heeft de recreatievaart en de Wadvaarders vooral leren kennen tijdens de
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Kombergingsbijeenkomsten. Een laagdrempelige manier voor de gebruikers van het wad om elkaar te
treffen en te begrijpen. De bijeenkomsten helpen het positief denken over gezamenlijk verantwoord gebruik
van de Waddenzee, ook met 'de visserman'. Jan hoopt velen van ons te zien op de volgende
kombergingsbijeenkomsten.
Een paar korte mededelingen van Hans Danel; Noordpolderzijl wordt anders gebaggerd, wordt beter
bereikbaar. En de haven van Schiermonnikoog ondergaat april/begin mei een metamorfose en is dan niet
toegankelijk.
De workshops (Rekenen met NAP en een beetje QuickTide; Veiligheid met de KNRM, De vuilwater en
toiletten problematiek en welke regels komen er aan;  De Vlieland-dijk: de dijk op Vlieland wordt aangepakt,
consequenties voor droogvallers; Swim Way: hoe vinden vissen hun weg in/uit/naar de Waddenzee; Het
Duitse Wad: ingrijpende nieuwe regels dit jaar; Een toertocht op 't Wad: hoe organiseer je een gezamenlijke
tocht op het Wad, aanzet voor een werkgroep? En De Erecode, de basis voor vrij en verantwoord varen op
het Wad) werden goed bezocht. Waardering voor de inhoud en dank aan de sprekers. Ook dank aan de
catering van de academie die het mede mogelijk maakte dat de logistiek van 3 rondes van workshops én
lunchen goed verliep.

Algemene Leden Vergadering (ALV) 2024
De agenda en vergaderstukken zijn via de website en de Berichten aan Wadvaarders aan alle leden ter
beschikking gesteld. Rob Leemans opent om 14:45 de vergadering.
Rede van de voorzitter
Aanvullend op wat Rob in de ochtend al naar voren heeft gebracht gaat Rob nu iets meer in op wat zich van
en voor de vereniging heeft ontwikkeld. Het is een kleine, niet volledige terugblik. Voor het behalen van de
(belangenbehartigers)resultaten is het samenwerken met anderen belangrijk. Rob en de rest van het
bestuur heeft daar sterk op ingezet, o.a. door actief te zijn in het Verbond Vaarrecreatie Waddenzee, het
Toeristisch Overleg Beheer Waddenzee en het Omgevingsberaad Wadden.  Na het aantreden van Rob is een
14-tal werkgroepen ingesteld. Sommigen draaien goed, anderen zijn wat meer slapend. De vereniging is ook
internationaal vertegenwoordigd in het TWSSA. Rob is namens de vereniging in een breed netwerk bekend
en wordt actief benaderd mee te denken over vraagstukken. Soms met focus op het belang van de
wadvaarders, soms iets meer indirect zoals de ontwikkeling van de visserij in relatie tot de ecologische wens
van minder bodemberoering. Actueel zijn het openhouden van diverse havens en meer aanlegplekken,
zoals bij Kornwerderzand, bruikbaarheid van alternatieve vaarroutes binnendoor en het beheerbeleid van
de betonning. In februari staat een overleg met de Toerzeilers gepland om verdere samenwerking te
onderzoeken. Komende tijd zal verder worden uitgewerkt de rol die wadvaarders bij de monitoring van de
Waddenzee kunnen spelen, en ontwikkeling van cursussen en trainingen. De poll in de laatste BaW heeft al
wat inzicht in de belangstelling gegeven. Rob sluit af met de aankondiging dat er een boekje over de
Wadvaarders wordt gemaakt. Addo van der Eijk  gaat het samen met Rob en anderen schrijven. Addo is
daarom vandaag ook aanwezig. Focus van het boekje zal zijn de sfeer van het varen op het wad en waar de
vereniging voor staat. Rob nodigt leden van harte eventuele bijdragen te melden aan het bestuur.  Het
vervolg van het bestuur op het advies van de Werkgroep 2030 staat verderop op de agenda, onder leiding
van de nieuwe voorzitter.
Notulen ALV 28 januari 2023
Er zijn geen vragen of opmerkingen op dit verslag. De notulen worden met algemene instemming akkoord
bevonden. Met dank aan de opsteller, Robbert van der Eijk.
Jaarverslag 2023
Er zijn geen vragen of opmerkingen over het jaarverslag 2023. Het verslag wordt met algemene instemming
akkoord bevonden. Met dank aan de opsteller, Robbert van der Eijk.
Financieel jaarverslag 2023 en kascommissie
Peter Doting licht met enkele sheets de belangrijkste inhoud van het financieel jaarverslag 2023 toe. Er zijn
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geen vragen of opmerkingen over dit financieel jaarverslag. De leden van de kascommissie konden vandaag
beiden niet aanwezig zijn. Rob leest het verslag van de kascommissie van 12 januari 2024 voor. De
kascommissie adviseert de algemene ledenvergadering van de vereniging decharge te verlenen voor het
gevoerde financiële beleid over de periode 1 december 2022 tot en met 30 november 2023. De vergadering
volgt het advies van de kascommissie en verleent het bestuur decharge. Ook dank aan de penningmeester.
Lydia de Ruijter gaat uit de commissie, Maarten IngenHousz blijft nog een jaar. Willem Terwischa biedt zich
aan als nieuw lid van de kascommissie.
Begroting 2024
Peter Doting licht de lopende begroting (verenigingsjaar loopt van 1 december tot en met 30 november)
toe. Constateert dat de begroting al een beetje achterhaald is. Al met al een solide begroting voor het
komende jaar. Wel vraagt de inzet van het actiefonds aandacht, van idee naar meer concrete voorstellen. De
vergadering keurt de begroting goed, wederom met dank aan Peter.
Tussendoortje
Taco Overvliet en Maja Overvliet krijgen de Wadvaarders plaquette uitgereikt voor hun inzet bij de
vuilopruimactie(s) in 2022. Vorig jaar konden Taco en Maja niet aanwezig zijn, daarom met enige vertraging
nu dan alsnog.
Gerard van Dorp kondigt aan dat de Wadvaarders weer op Boot Holland (6 tot 10 maart 2024 te
Leeuwarden) aanwezig zijn en vraagt leden zich aan te melden om één of meer dagdelen de stand te komen
bezetten. Reiskosten worden naar redelijkheid vergoed als daar behoefte aan is. Meld je per mail!
Bestuurswisselingen
De periode van Bertien Broekhans loopt af, Bertien is herkiesbaar. De vergadering gaat daar mee akkoord.
Ook de periode van Peter Doting loopt af, en Peter is herkiesbaar. Ook daarmee gaat de vergadering
akkoord.
Voor Robbert van der Eijk zit na 3 x 3 jaar zijn termijn als secretaris er op. Michiel Firet is kandidaat voor het
bestuur, en dan specifiek in de rol van secretaris. Michiel stelt zich kort voor. Hij memoreert ook kort de
tomeloze inzet van Robbert en de soepele samenwerking tussen Rob en Robbert. De vergadering gaat er
mee akkoord Michiel toe te laten treden tot het bestuur in de rol van secretaris.
Een bestuurslid mag statutair maximaal 3x 3 jaar zitten. Rob kiest er voor om na twee perioden, dus na zes
jaar, de voorzittershamer over te dragen. Hans Danel is bereid gevonden toe te treden tot het bestuur en de
rol van voorzitter te gaan vervullen. Hans voelt zich bijzonder vereerd en zal zich sterk maken om, samen
met het voltallige bestuur, de Wadvaarders goed op de kaart te zetten en te houden. Met dank aan Rob,
voor de inzet en wat is bereikt. De vergadering gaat akkoord met de benoeming van Hans tot lid van het
bestuur in de rol van voorzitter. Rob bedankt de leden voor het vertrouwen dat ze in hem hebben gesteld
en gunt Hans van harte nu de voorzittershamer. Die daarna fysiek wordt overgedragen. Rob blijft nog een
jaar als bestuurslid aan voor een warme overdracht en afbouw vertegenwoordiging in diverse overleggen.
Op weg naar 2030
Het afgelopen jaar is de Werkgroep 2030 actief geweest met het voorbereiden van een advies aan het
bestuur over de vraag 'waar wil de vereniging over 5 à 10 jaar zijn'? Namens de werkgroep geeft Maarten
een korte toelichting over het proces en de kern van het advies. Maarten gaat in op de Erecode. Wat begon
als een interne '10 geboden' als alternatief voor afsluiting van gebieden waar de vereniging tegen te hoop
liep is uitgegroeid  tot de Erecode. Een officieel document, staand beleid. Helaas is het nog niet gelukt er
een exportproduct van te maken, gezien de recente ontwikkelingen in Duitsland. Het is waardevol dat de
vereniging groeit, en dat leden lid worden voor informatie en uitwisseling van ervaringen en kennis. Maar
om daarin succesvol te kunnen zijn wordt van de vereniging gevraagd bedreigingen het hoofd te bieden
door een adequate belangenbehartiging. Dus belangenbehartiging, zelf of ondersteunend aan derden, én er
zijn van en voor de leden. Bestuur; richt je op focuspunten die de werkgroep heeft geformuleerd. Laat
strategisch dingen onderzoeken, agendeer. Maarten doet een oproep aan de leden: Houd je aan de Erecode
en draag die actief uit. Heb folders aan boord, en verspreid die. En spreek mensen actief aan. Goed gedrag
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is de basis van vrij en verantwoord (kunnen blijven) varen. Tot slot adviseert Maarten het bestuur met enige
regelmaat met een klankbordgroep over de koers van de vereniging te praten. Maarten draagt het advies
aan Hans over. Het advies komt ook op de website voor alle leden beschikbaar.
Door een lid wordt mondeling ingebracht dat er soms in de Waddenhavens te weinig ligplaatsen zijn omdat
mensen de ligplaats/boot als drijvend zomerhuisje gebruiken. We spreken af hier later op terug te komen.
Hans geeft aan de hand van een aantal sheets de reactie van het bestuur. Als eerste bedankt hij de
werkgroepleden voor hun inzet en heldere advies. Het werk van de werkgroep zit er op, het is nu aan het
bestuur er een vervolg aan te geven. Het bestuur onderschrijft de visie. En ja, de focus van de vereniging ligt
op belangenbehartiging. Over concrete resultaten mogen en moeten we ook communiceren, zichtbaar, ze
zien je staan en versterkt aansluiting bij andere partijen. We willen een betrouwbare partner zijn en dat
anderen weten waar wij voor staan. En dus ook waarom we aansluiting bij de agenda('s) van anderen
zoeken. Herkenbaar zijn, aandacht vragen, aandacht krijgen. Met ruimte voor flexibiliteit. Hans benadrukt
dat het bestuur dat niet alleen kan. Onder verantwoordelijkheid van het bestuur ook inzet van werkgroepen
en leden die individueel wat willen of kunnen. Meld u. Ja, het is zinvol periodiek een review te vragen, dat
gaan we invullen. Als eerste stap gaat het bestuur werken aan een beleidsprogramma met toetsbare
doelstellingen. In het voorjaar worden de eerste contouren daarvan met de leden gedeeld. In de
najaarsbijeenkomst willen we graag het beleidsprogramma met de leden bespreken. We zullen soms zaken
ook extern duidelijker neerzetten, inclusief bespelen van de publieke opinie. En het streven is om onze
uitgangspunten bij ontwikkelingen goed voor het voetlicht te brengen, de discussie aan de voorkant te
voeren en zo invloed te hebben. Missies die nu in ieder geval in beeld zijn: het voorkomen van afsluitingen,
het behoud van bereikbaarheid, de beperking van snelvaren, het behoud van een adequaat
betonningstelsel en voorkomen beperkende regelgeving. Zoals gezegd, de werkgroep is onder dankzegging
nu opgeheven, en we gaan iets bedenken voor een raadgevend vervolg. Hans sluit af met een lijstje
'actualiteiten'. Michiel roept de leden op om actief met waarnemingen bezig te gaan en die in te voeren op
www.waarnemingen.nl. Er is een zeer toegankelijke app voor op de telefoon. Het is leuk om te doen, het
vergroot je inzicht van de waarde van de Waddenzee en het helpt de onderzoekers. In de zaal werd de vraag
gesteld of invoeren van zeldzame of kwetsbare soorten juist geen bezoek aantrekt. Dat valt wel mee en
desgewenst kan op waarneming.nl de locatie op het publieke deel niet of abstract worden weergegeven.
Even alert op zijn.
Kalender 2024
Maarten Snel licht kort de Wadvaarderskalender 2024 toe. Deze kalender is in kleine oplage geprint voor de
makers van de geplaatste foto’s en het bestuur. Verder is hij op de website te vinden en zelf te printen.
Mooie foto's, met dank aan al diegene die foto's hebben ingeleverd. De kalender is er in twee versies: de
ene bevat getij-informatie voor Harlingen, de andere voor Lauwersoog.
Afscheid
We staan even stil bij het afscheid van Johan Visser die bij de Maritieme Academie altijd weer klaar stond
en flexibel mee dacht om de logistiek en de catering in goede banen te leiden. Johan bedankt en geniet van
je pensioen.
Johan Weijland bedankt namens het bestuur Rob voor zijn inzet en tact. Hij staat er bij stil dat Rob mensen
verbindt, een eigenschap die in het bestuur erg werd gewaardeerd, en geeft Rob de welverdiende
scheepsbel. Michiel Firet bedankt namens het bestuur Robbert voor zijn tomeloze inzet en de goed
georganiseerde overdracht van taken en informatie. Ook Robbert ontvangt de scheepsbel. Het blijft een
mysterie hoe Robbert die nu op zijn zeekano gaat monteren en gebruiken.
Sluiting
Circa 16:45 sluit Hans Danel de vergadering. De borrel en het buffet lonken.

http://www.waarnemingen.nl
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